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Trafikudvalget har i brev af 1. december 2009 stillet mig følgende spørgsmål 
401 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 401:

"Ministeren bedes gøre rede for, hvorvidt der er, eller vil blive indsat patrulje-
rende vagter på alle de 50 stationer, der er omfattet af ministerens aktuelle gra-
fittikampagne, og i benægtende fald bedes oplyst, hvilke stationer der ikke vil 
være omfattet af vagtordningen"

Svar:

Banedanmark oplyser, at man i forbindelse med klimatopmødet har etableret 
døgnvagter til fjernelse af graffiti på en række centrale stationer i hovedstads-
området. Døgnvagterne kan tilkaldes døgnet rundt, og kommer til de udvalgte 
stationer indenfor 4 timer. Banedanmark har ikke planer om at indsætte pa-
truljerende vagter.

DSB oplyser, at man hidtil ikke har anvendt faste vagter til forebyggelse af graf-
fiti i fjern- og regionaltrafikken (tog og stationer). DSB kan dog ikke afvise, at 
der vil blive indsat vagter, såfremt problemet med graffiti skulle vise sig at blive 
væsentlig forværret. 

Heller ikke på S-banen er der tilknyttet faste vagter til bekæmpelse af graffiti. 
Her anvendes dog vagter ad hoc, når der er depoter, som er særligt belastede af 
graffiti, og som DSB derfor har særlig fokus på.

Med venlig hilsen

Lars Barfoed
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